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کاملا متفاوت در حال ساخت است که قطعا به 
جشنواره فجر ســال آینده خواهد رسید. یکی 
از آن ها یک انیمیشــن کاملا فانتزی است در 
مورد یک نوجوان ۱0،۱۱ ساله و یک یوزپلنگ 
در دنیایی کاملا فانتزی که قصه کاملا متفاوتی 
دارد. فعلا دیگر اثری شبیه به انیمیشنی که الان 

می بینید و با این مضمون، نخواهیم داشت. 

انیمیشن های دهه۶۰، انیمیشن های 
ماندگاری هســتند که تفاوتشان با 
انیمیشــن های دهه های بعد کاملا 
مشهود است. شــما به عنوان کسی 
که در این حرفه فعالیت دارید؛ دلیل 
این تفاوت را چه چیــزی می دانید؟ 
چه چیزی در آن انیمیشــن ها وجود 
داشت که در بســیاری از آثار بعدی 

دیگر نیست؟
قصــه. دلیــل تفــاوت و مانــدگاری آن 
انیمیشن ها، قصه های نابی بود که برای اولین بار 
به تصویر کشیده می شــد. درحال حاضر شاید 
بعضی ها بگویند که ما قصــه داریم، اما ما قصه 
نداریم، ما سوژه داریم. سوژه های خوب داریم اما 
قصه ای که منحصرا برای انیمیشن باشد، نداریم. 
همین الان ادبیــات محاوره ای مــان این گونه 
است که مثلا می گوییم یک فیلمنامه انیمیشن 
بنویسیم و به انیمیشن ساز بدهیم تا آن را بسازد. 
ما هنوز به این نقطه نرسیدیم که برای انیمیشن 
باید انیمیشن نامه بنویســیم. مقوله انیمیشن 
هیچ وقت آن طور که باید جدی گرفته نشــده 
اســت. خدا را شــکر یکی دو سالی ست که یک 
اتفاقات خوبی دارد برای انیمیشن ایران می افتد. 
مثلا حتما باید محمد خیراندیش می رفت »پسر 
دلفینی« را در روسیه اکران می کرد، یک ملیون  
و هفتصد هزار دلار می فروخت، خبرش پخش 

می شــد تا همه توجه ها جلب شود که 
ما چنین ظرفیتی هم داریم؟! البته 

ما باید این اتفاق را به فال نیک 
بگیریم و ایــن را بدانیم که 
انیمیشن در ایران قابلیت 
تبدیل شــدن به صنعت 
دارد، مخاطب فوق العاده 
بالایی دارد، ما سوژه های 
بسیار جذابی برای تبدیل 
شــدن به داســتان برای 

کودکان و نوجوانانمان داریم 
و بستر انیمیشن بستری است 

که الزاما فقط نمی شــود به آن 
به عنوان یک ابزار برای کار کودک 

نگاه کــرد، بلکه می تواند ابزاری باشــد 
برای خلق قصه هایی که تولیدشــان در قامت 
رئال بسیار سخت و شاید پرهزینه است. یعنی 
الزاما مخاطبش، مخاطب کودک نیست. اصلا 
شعار ما در جشــنواره این است که »شمشیر و 
اندوه« آمده تا به مردم و رسانه ها بگوید انیمیشن 
فقط برای بچه ها نیست. ما با انیمیشن کارهای 
جدی تر و مهم تری هم می توانیم انجام دهیم. 
درحال حاضر نیروی انسانی ایرانی در خارج از 
کشور در صنعت انیمیشــن خیلی مورد توجه 
است به دلیل این که نیروی انسانی ایرانی پشتکار 
خیلی خوبی دارد، خلاق، توانمند و با استعداد 
است و قطعا در این صنعت از ایرانی ها خبرهای 
بســیار مهم تر و ویژه تری در تــراز بین المللی 
خواهیم شنید. درواقع این بســتر وجود دارد، 
قصه های خوب و سوژه های مناسب هم داریم، به 
واسطه یک سری اتفاقات، امکانات خیلی خوبی 
هم دارد به این ظرفیت اضافه می شــود، فقط 
کافی است که مسئولین یک مقدار این مقوله 
را جدی تر بگیرند.به زبان خودم می گویم با این 

روندی که داریم جلو می رویم، عملا می خواهم 
برای سینمای رئال ایران کُری بخوانم و تا یکی 
دو سال آینده شما شاهد این موضوع خواهید 
بود که انیمیشــن ایران یک رقیب جدی 
برای فیلم رئال می شود، به واسطه همه 
بســترها، جذابیت ها و استعدادهایی 
که دارد. مــن سال هاســت که کارم 
اســتعدادیابی در این حوزه است، با 
تیم های زیادی آشــنا هستم و به این 
واقفم که اگر همین طــور ادامه دهیم، 
قطعا سال آینده در جشنواره فیلم فجر 
به جای چهار انیمیشــن، حداقل هشــت 
انیمیشن خواهیم داشت و شاهد این خواهیم 
بود که صنعت انیمیشن در ایران رونق جدی ای 
بگیرد. یعنی اگر همین طــور ادامه دهیم و در 
کنارش دولت، مجلس، نمی دانم هر بخشی که 
درواقع تصمیم گیــری و قانون گذاری می کند، 
همراهی کند؛ شما این حرف های من را یادگاری 

داشته باشید!

از صحبت هــای ابتدایی تــان در 
خصوص»شمشیر و اندوه«، پیداست 
که بازخورد خوبی را برای آن در بازار 

فیلم پیش بینی می کنید.
بله قطعا. اصلا احســاس می کنم که حال 
خانواده انیمیشن خیلی خوب است و باید این 
اتفاق را به خانواده انیمیشــن  ایــران تبریک 
گفت، فارغ از این که حالا کدام انیمیشن ها در 
جشنواره های مهم برنده سیمرغ یا دیگر جوایز 
می شوند، اصل ماجرا این اســت که انیمیشن 
ایران با استقبالی که مخاطبان از این انیمیشن 
کردند برنده شده و این مهم ترین اتفاقی است 
که می توانست بیفتد. برای »شمشیر و اندوه« 
هم بازخوردهای خوبی از مخاطبان داشــتیم 
حتی یک ســری از بچه ها خودشــان را جای 
قهرمان قصه می دانستند، فیلم هایشان هست 
که دختربچه ها و پســربچه های مختلف بعد از 
تماشای آن می گویندکه دوست داشتند جای 
شخصیت های مختلف انیمیشن باشند. در کل 
بازخوردهای خوبی گرفتیم اما طبیعی اســت 
که هنوز انیمیشــن ها به اندازه فیلم های رئال 
بازخــورد ندارند، چون هنوز انیمیشــن به آن 
نقطه نرسیده اســت که مطلوب فعالان در این 

حوزه باشد.

انیمیشــن هــم قطعا با پشــتکار 
هنرمندانش، در آینده نزدیک به این 
نقطه خواهد رسید. حرف آخری برای 

این گفتگو مانده است؟
ما تــلاش می کنیــم از تکنولوژی های روز 
اســتفاده کنیــم و خــود را در زمینه های فنی 
ارتقا دهیم. در این انیمیشــن هم از جدیدترین 
تکنولوژی روز دنیا استفاده شد که البته به معنای 
نداشتن ضعف  نیست و ما در حال رشد و یادگیری 
هستیم. بابت توجهی که به این حوزه دارید، هم 
از شما تشــکر می کنم. ما هم همیشه شما را در 

شبکه های مجازی مختلف دنبال می کنیم.

درحال حاضر 
نیروی انسانی ایرانی 
در خارج از کشور 
در صنعت انیمیشن 
خیلی مورد توجه 
است به دلیل این که 
نیروی انسانی ایرانی 
پشتکار خیلی خوبی 
دارد، خلاق، توانمند 
و با استعداد است و 
قطعا در این صنعت 
از ایرانی ها خبرهای 
بسیار مهم تر و 
ویژه تری در تراز 
بین المللی خواهیم 
شنید

درحال حاضر 
شاید بعضی ها 
بگویند که ما قصه 
داریم، اما ما قصه 
نداریم، ما سوژه 
داریم. سوژه های 
خوب داریم اما 
قصه ای که منحصرا 
برای انیمیشن 
باشد، نداریم. 
همین الان ادبیات 
محاوره ای مان 
این گونه است که 
مثلا می گوییم یک 
فیلمنامه انیمیشن 
بنویسیم و به 
انیمیشن ساز بدهیم 
تا آن را بسازد
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